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PROTOKÓŁ Nr IV/24 

z sesji absolutoryjnej  Rady Powiatu Otwockiego  

odbytej w dniu 27 czerwca 2024 r.  

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz  § 12 ust. 4  

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1605 

otworzyła obrady IV sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, radnych 

oraz pracowników Starostwa. 

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 19 radnych,  

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

W związku ze złożoną rezygnacją z wykonywania mandatu radnego Rady Powiatu 

Otwockiego z dniem 31 maja br.,  Przewodnicząca Rady złożyła serdeczne podziękowania za 

pracę na rzecz Powiatu dla wieloletniego radnego Dariusza Grajdy i poprosiła radnego  

o zabranie głosu. 

 Dariusz Grajda podziękował radnym, pracownikom starostwa i podległych jednostek 

oraz mieszkańcom powiatu za prawie trzydziestoletnią pracę samorządowca. Poinformował, 

że jego rezygnacja wynika z nowych wyzwań zawodowych, którym musi się poświęcić.  

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr III z sesji.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

20 grudnia 2023 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok,  

z późn.zm.;  

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 – 2038, z późn.zm.;  

3) w sprawie zmiany uchwały Nr 16/III/2024 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 6 

czerwca 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez Powiat 

Otwocki w 2024 roku; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej współwłasność Powiatu Otwockiego na udziale 

wynoszącym 2/3 części, położonej w Otwocku przy ul. Koszykowej, oznaczonej 

w ewidencji gruntów jako działka 13/11 obręb 0005 Otwock o pow. 0,0182ha; 
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5) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej w Otwocku 

przy ul. Żeromskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki 12/1 z obr. 

0245 o pow. 0,0318ha; 

6) w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Otwockiego do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku; 

7) w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Otwockiego wotum zaufania za 2023 

rok: 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu „Raportu o stanie Powiatu 

Otwockiego – rok 2023”; 

b) debata nad „Raportem o stanie Powiatu Otwockiego – rok 2023”; 

c) głosowanie projektu uchwały. 

8) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Otwockiego za 2023 rok: 

a) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Otwockiego za 2023 rok; 

b) przedstawienie przez Zarząd Powiatu sprawozdania finansowego za 2023 

rok; 

c) przedstawienie przez Zarząd Powiatu informacji o stanie mienia Powiatu 

Otwockiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku; 

d) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu Otwockiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 

2023; 

e) przedstawienie przez Komisję Rewizyjną opinii o wykonaniu budżetu 

Powiatu za 2023 rok; 

f) dyskusja; 

g) głosowanie projektu uchwały. 

9) w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok: 

a) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 

rok; 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w sprawie udzielenia absolutorium 

dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok; 

c) dyskusja; 

d) głosowanie projektu uchwały. 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za rok 2023. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Informacje Przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy różne.  
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9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przedstawiła porządek obrad i zapytała 

Radnych czy zgłaszają wnioski w tym punkcie. 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag. 

Ad. 3  

Protokół Nr III z sesji został przyjęty bez uwag w obecności 19 radnych. 

Ad. 4 

1) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła Starostę Otwockiego Tomasza 

Laskusa o przedstawienie autopoprawki do projektu uchwały. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że autopoprawka dotyczy błędnego 

zapisu w nazwie programu. Powiat realizuje dwa projekty o podobnej nazwie, mianowicie 

„Europejskie kompetencje” oraz „Europejskie kompetencje zawodowe”. W uchwale doszło 

do omyłki, w związku z czym środki należy przesunąć na właściwe zadanie. Zostało to 

uzgodnione z Regionalną Izbą Obrachunkową. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały  

z autopoprawką. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 19 osób. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 22/IV/24  

w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 

grudnia 2023 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, z późn.zm, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że projekt  uchwały został 

szczegółowo omówiony podczas posiedzenia Komisji Budżetowej, a następnie otworzyła 

dyskusję.  

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 19 osób. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 23/IV/24  

w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na 

lata 2024 – 2038, z późn.zm, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że projekt uchwały został 

omówiony podczas posiedzenia Komisji Budżetowej, a następnie otworzyła dyskusję. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus zaznaczył, że projekt uchwały dotyczy omyłki 

pisarskiej w zapisie daty spłaty odsetek od kredytu. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach dodała, że projekt uchwały koryguje 

nieprawidłowo wpisaną w uchwale numerację paragrafów. 

Radna Bogumiła Więckowska poinformowała, że Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP był przeciwny zaciąganiu kredytu, w związku z czym zagłosują przeciw tej 

poprawce. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 13 osób, „przeciw” – 6 osób. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 24/IV/24  

w sprawie zmiany uchwały Nr 16/III/2024 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 6 czerwca 

2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez Powiat Otwocki w 2024 

roku, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że projekt uchwały był omawiany na 

posiedzeniu wspólnym Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska oraz Komisji Budżetowej. 

Ustanowienie służebności przesyłu na rzecz Otwockiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji Sp. z o.o., dotyczy podłączenia odpowiednich mediów i umożliwienia 

korzystania z nich. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 18 osób. 

Radny Mateusz Rojek nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 25/IV/24  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej współwłasność Powiatu Otwockiego na udziale wynoszącym 

2/3 części, położonej w Otwocku przy ul. Koszykowej, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka 13/11 obręb 0005 Otwock o pow. 0,0182ha, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

5) Starosta Otwocki poinformował, że jest to sprawa analogiczna do poprzedniej. 

Tutaj ustanowienie służebności dotyczy Polskiej Spółki Gazownictwa sp. z o.o. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 19 osób. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 26/IV/24  

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Otwockiego, położonej w Otwocku przy 

ul. Żeromskiego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działki 12/1 z obr. 0245 o pow. 

0,0318ha, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach oznajmiła, że w związku z nową kadencją 

Rady Powiatu należy powołać Komisję Bezpieczeństwa i Porządku, w jej skład wchodzi dwóch 

radnych delegowanych przez radę powiatu. Następnie poprosiła o zgłaszanie kandydatów.  

 Radny Mateusz Rojek zgłosił radnego Tomasza Wyglądałę. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny Tomasz Wyglądała 

wyraża zgodę na kandydowanie. 

 Radny Tomasz Wyglądała wyraził zgodę, po czym zaproponował kandydaturę 

radnego Jarosława Lecha. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach spytała się, czy radny Jarosław Lech wyraża 

zgodę na kandydowanie. 

Radny Jarosław Lech wyraził zgodę. 

 Radni nie zgłosili innych kandydatur. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Zdrowia, Rodziny i  Bezpieczeństwa o przedstawienie opinii Komisji o projekcie uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Jarosław Lech 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odczytała projekt uchwały z delegowanymi 

kandydatami do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 16 osób, „przeciw” – 1 osoba, „wstrzymały się” 

– 2 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 27/IV/24  

w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Otwockiego do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przeszła do kolejnego podpunktu porządku 

obrad, dotyczącego udzielenia Zarządowi Powiatu Otwockiego wotum zaufania za 2023 rok. 

Dodała, że jest to wotum zaufania dla poprzedniego zarządu. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk poprawił, że jest to wotum zaufania udzielane 

obecnemu zarządowi, mimo że dotyczy pracy poprzedniego. 

 

     a) 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że raport o stanie Powiatu Otwockiego 

jest dokumentem szczegółowym oraz faktograficznym. Radni mieli okazję dokładnie się  

z nim zapoznać. Jest to realizacja ustawowego obowiązku i stanowi podstawę do udzielenia 

wotum zaufania.  

 

    b) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zaznaczyła, że informacja o debacie nad 

„Raportem o stanie Powiatu Otwockiego – rok 2023” była podana w Biuletynie Informacji 

Publicznej, natomiast mieszkańcy nie zgłosili chęci do udziału w debacie. W razie pytań 

radnych, na sesji obecni są dyrektorzy i kierownicy jednostek, którzy współpracowali nad 

stworzeniem raportu. 

 Radny Mateusz Rojek skierował pytanie do Zarządu Powiatu w sprawie współpracy  

z innymi jednostkami samorządu terytorialnego. 

 Sekretarz Powiatu Andrzej Solecki wyjaśnił, że taka forma współpracy opiera się 

głównie na wspomaganiu rzeczowym lub finansowym inwestycji drogowych Powiatu, za 

pomocą np. dokumentacji projektowych.  

 

    c) 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 13 osób, „przeciw” – 4 osoby, 
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„wstrzymały się” – 2 osoby. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 28/IV/24  

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Otwockiego wotum zaufania za 2023 rok, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

8) 

    a) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że sprawozdanie z wykonania 

budżetu Powiatu Otwockiego za 2023 rok było szeroko omawiane na posiedzeniach komisji.

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus poprosił Skarbnika o skondensowane 

podsumowanie sprawozdania. 

 Skarbnik Wiesław Miłkowski przedstawił prezentację na temat realizacji budżetu 

podczas, której omówił dochody i wydatki wraz z procentowym wykonaniem (prezentacja 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

    b) 

 Skarbnik Wiesław Miłkowski powiedział o sprawozdaniu finansowym, które składa 

się z bilansu jednostek, rachunku zysków i strat, zestawienia zmian w funduszu oraz 

dodatkowych danych. Jest to księgowe ujęcie realizacji budżetu. 

 

    c) 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus omówił podstawowe informacje o stanie mienia 

Powiatu Otwockiego wg stanu na dzień 31 grudnia 2023 roku. 

 

    d) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła wiceprzewodniczącego Mateusza 

Rojka o odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie, w sprawie opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Otwockiego 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2023. 

 Radny Mateusz Rojek odczytał uchwałę Składu Orzekającego RIO, która pozytywnie 

opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 rok. 

 

    e) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o  opinię Komisji w sprawie wykonania budżetu Powiatu za 2023 rok. 

 Radny Mateusz Marczak poinformował, że Komisja Rewizyjna pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu za 2023 rok. 

 

    f) 

Radni nie zgłosili uwag i pytań.  

    g) 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 14 osób, „przeciw” – 4 osoby, 

„wstrzymała się” – 1 osoba. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 29/IV/24  

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Powiatu Otwockiego za 2023 rok, która stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

9) 

    a) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok. 

 Radny Mateusz Marczak odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej, która wyraziła 

pozytywną opinię w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 

2023 rok. 

  

    b) 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła wiceprzewodniczącego Mateusza 

Rojka o odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok. 

Radny Mateusz Rojek odczytał uchwałę Składu Orzekającego RIO, która pozytywnie 

opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Otwockiego w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok. 

 

    c) 

 Radna Bogumiła Więckowska w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP 

wyraziła sprzeciw wobec udzielenia absolutorium. Stwierdziła, że w 2023 r. zostało 

wypłacone o 5 mln zł mniej tzw. „Janosikowego”, a sam rok zakończył się 18 mln. deficytem, 

przy czym niewykonane zadania sięgają prawie 19 mln. Przychody z niewykorzystanych 

środków pieniężnych wyniosły 14,5 mln, wydatki, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego to 4,5 mln. Oznacza to, że pewne zadania i inwestycje zostały niewykonane. 

Radna stwierdziła, że był to najtrudniejszy i najgorszy budżet w całym 25-leciu istnienia 

Powiatu, a w zeszłej kadencji wydanych było sporo politycznych decyzji. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk poprosił, by radna podała dwa konkretne przypadki 

politycznych decyzji o wymiarze finansowym. Bez podania przykładów, takie stwierdzenie 

stanowi jedynie bezpodstawne oskarżenie. 

 Radna Bogumiła Więckowska odpowiedziała, że przypadków było tak dużo, że 

zabrakłoby czasu. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk zwrócił uwagę, że radna Bogumiła Więckowska nie jest 

w stanie podać przykładów. 
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    d) 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Głosowanie w obecności 19 radnych: „za” – 13 osób, „przeciw” – 4 osoby, 

„wstrzymała się” – 1 osoba. 

Radny Zbigniew Szczepaniak nie wziął udziału w głosowaniu. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych podjęła uchwałę Nr 30/IV/24  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu Otwockiego za 2023 rok, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach złożyła gratulacje dla obecnego oraz 

poprzedniego Zarządu, byłego Starosty Otwockiego Krzysztofa Szczegielniaka, Wicestarosty 

Pawła Zawady, Członków Zarządu, którzy obecnie są radnymi: Kingi Błaszczyk i Dariusza 

Kołodziejczyka, a także Grzegorza Michalczyka. Następnie przekazała kwiaty na ręce 

Starosty Tomasza Laskusa. Podziękowała również Skarbnikowi Wiesławowi Miłkowskiemu 

oraz całemu Wydziałowi Finansowemu, za pracę nad realizacją budżetu. Przewodnicząca 

Rady skierowała wyrazy uznania dla dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz dyrektorów 

i kierowników komórek organizacyjnych Starostwa. 

 

Ad. 5 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że sprawozdanie z realizacji 

Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami pozarządowymi oraz  

z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2023 zostało omawione 

przez Kierownika Biura Kultury i Promocji na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i 

Sportu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań. 

 

Ad. 6 

Radna Aneta Bartnicka poprosiła o udzielenie informacji odnośnie pkt-u 33 sprawozdania 

dot. dofinansowaniu wydarzenia „Strefa Mocy” w postaci upustu za wynajem pomieszczeń 

w LO Nr I im. K.I. Gałczyńskiego w Otwocku.  

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że organizatorzy zwrócili się z prośbą  

o umożliwienie zorganizowania wydarzenia w Liceum im. Gałczyńskiego w Otwocku. 

Zarząd zadecydował o udzieleniu upustu na wynajem sal. Starosta poprosił Kierownika Biura 

Kultury i Promocji o przybliżenie inicjatywy. 

 Kierownik Biura Kultury i Promocji Rafał Skwiot poinformował, że „Strefa Mocy” 

jest wydarzeniem cyklicznym, w tym roku odbyła się jego druga edycja. Ma charakter 

kulturowo-religijny, współorganizowane jest przez Miasto Otwock. Dyrektor Liceum również 

rozważała danie upustu na wynajem sal. Pierwsza propozycja wynosiła około 4 tys. zł, finalna 

kwota to ok. 3,5 tys. zł. 

 Radna Bogumiła Więckowska powiedziała, że w sprawozdaniu z prac Zarządu nie 

została ujęta decyzja z 24 maja, w sprawie zmiany w regulaminie płac, polegająca na 
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zwiększeniu dodatku specjalnego o 100%. Radna poprosiła o podanie przyczyny zwiększenia 

dodatku. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że dodatek został zwiększony, 

ponieważ w opinii Zarządu, stanowi adekwatne wynagrodzenie za dodatkowe zadania. 

 Radna Bogumiła Więckowska przytoczyła odpowiedź prawnika, jaką uzyskała na 

pytanie o dodatkowe zadania, gdzie stwierdzone zostało, że jest to dodatek obligatoryjny. 

 Adwokat Marek Bajson skorygował, że dodatek specjalny dla starosty zgodnie z art. 

36 ust. 3 ustawy o pracownikach samorządowych, jest obligatoryjny i jego wysokość stanowi 

30% wynagrodzenia. W przypadku pozostałych pracowników samorządowych dodatek ma 

charakter fakultatywny, o jego wysokości decyduje starosta. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk nawiązał do odpowiedzi Starosty, jaką uzyskał na 

interpelację w sprawie wyrównania i utwardzenia terenu znajdującego się z tytułu budynku 

Starostwa Powiatowego przy ulicy Komunardów i poprosił o przedstawienie decyzji, jakie 

zapadły w tej sprawie. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że nie postanowiono o konkretnych 

rozwiązaniach. Analizowane są możliwości wykorzystania budynku w większym stopniu. 

Decyzje, które zostaną podjęte w przyszłości, będą dotyczyć całościowego ujęcia remontów  

i działań na tym terenie. 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk zwrócił uwagę, że teren, którego dotyczyła interpelacja, 

już jest użytkowany przez pracowników, dlatego ważne jest jego utwardzenie. W przypadku 

długofalowych, skomplikowanych prac, może okazać się, że nic nie zostanie wykonane aby 

rozwiązać problem. 

 Radny Paweł Walo odpowiedział, że stan budynku i jego terenu wymaga 

kompleksowych działań. Pracownicy zostali poproszeni o niezajmowanie miejsc 

parkingowych z przodu budynku starostwa, które jest przeznaczone dla klientów. Stwierdził, 

że utwardzenie terenu polegające na wysypaniu kruszywa nie rozwiąże problemu tworzących 

się z tyłu budynku kałuż. 

 Radny Tomasz Wyglądała poprosił o udzielenie informacji  nt. pkt-u 29 sprawozdania 

dot. odstąpienia od opracowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Mazowieckiemu. Czy zaproponowana budowa przejścia dla pieszych zostanie 

wykonana na podstawie porozumienia z Zarządem Dróg Wojewódzkich, oraz czy będzie 

dokończeniem ciągu pieszego. 

 Radny Paweł Walo poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pawła 

Grzybowskiego o udzielenie odpowiedzi. 

 Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski wyjaśnił, że w przypadku prac na drogach, które nie 

stanowią własności Powiatu, takich jak droga wojewódzka, musi zostać zawarte 

porozumienie z zarządcą drogi. Nie można wydatkować środków finansowych bez 

wcześniejszego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej bądź rzeczowej. 

 Radny Paweł Walo dodał, że wspólnie z radnym Robertem Kosińskim ocenili i 

oszacowali potrzeby na  kwotę w granicach 30 - 40 tys. zł. 
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Ad. 7 

 Zgodnie z § 41 ust. 6 Statutu Powiatu Otwockiego, Przewodnicząca Rady Grażyna 

Kilbach poinformowała o utworzeniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP z dniem 

05 czerwca 2024 r. 

 Przewodnicząca w imieniu radnych podziękowała organizatorom wydarzeń za liczne 

zaproszenia. 

 Przekazała, że 12 czerwca 2024 r. Krajowe Biuro Wyborcze przesłało postanowienie 

Komisarza Wyborczego w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Powiatu 

Otwockiego Dariusza Grajdy. 

 W odpowiedzi na prośbę radnej Magdaleny Koczorowskiej-Szlassy następne sesje 

będą rozpoczynać się o godz. 1615. Ze względu na sezon urlopowy, kolejna sesja zaplanowana 

jest na 29 sierpnia. W przypadku konieczności zwołania posiedzenia wcześniej, dodatkowy 

termin to 25 lipca, lecz dokładna data zależna jest od wpływu dokumentów. 

 

Ad. 8  

 Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa podziękowała za zmianę godziny rozpoczęcia 

sesji. 

 Radna Aneta Bartnicka nawiązała do wcześniejszej dyskusji na temat upustu na 

wynajem sal w LO im. Gałczyńskiego mówiąc, że dla szkoły każda możliwość zarobku jest 

bardzo istotna i nie należy pozbawiać jej takiej możliwości. Następnie w imieniu 

mieszkańców Gminy Kołbiel poprosiła o udzielenie informacji w sprawie drogi powiatowej 

przy szkole w Kątach, gdzie nagminnie są łamane przepisy ruchu drogowego. Pomysłem 

mieszkańców oraz radnych gminy jest postawienie tablic informujących o prędkości. Czy jest 

to możliwe do wykonania ze środków przeznaczonych na bieżące remonty, czy wymagałoby 

wniosku do budżetu  Powiatu na przyszły rok. 

 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zaapelowała do kierowców o zachowanie 

odpowiedzialności i ostrożności, szczególnie w okolicach placówek oświatowych i oddała 

głos dyrektorowi ZDP. 

 Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski przekazał, że koszt takiego radaru to ok. 13 tys. zł. 

netto, wykonanie niezbędnego projektu to 3 tys. zł. netto, dodatkowo opracowanie projektu 

branżowego  to ok. 4 tys. zł, z czego wynika, że zadanie powinno znaleźć się w budżecie. 

 Radna Aneta Bartnicka zwróciła się do Zarządu Powiatu i poprosiła o podzielenie się 

wnioskami oraz obserwacjami na temat potrzebnych zmian.  

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że priorytetem jest działanie  

w interesie mieszkańców. Filarami działań Powiatu jest współpraca z innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego oraz dbanie o sprawy mieszkańców. Z punktu widzenia ich 

interesów najważniejsze obszary to Wydział Komunikacji i Transportu oraz Wydział 

Architektury i Budownictwa. Zarząd wdrożył już zmiany, które powinny wpłynąć na 

efektywność w załatwianiu spraw mieszkańców. Zadbanie o komfort pracy oraz poprawienie 

warunków lokalowych wpłynie na produktywność w wykonywaniu obowiązków przez 

pracowników Starostwa. Pomocne w tym może być wykorzystanie budynku przy ul. 

Komunardów. Ważne również jest udzielanie pomocy i współpraca z gminami. Kolejnym 

trudnym aspektem jest kwestia Powiatowego Centrum Zdrowia sp. z o.o. i jego sytuacji 
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finansowej. Starosta nakreślił ogólny zarys sytuacji, a także poprosił Członków Zarządu  

o bardziej szczegółowe przedstawienie wniosków z obszaru swojego działania. 

 Wicestarosta Otwocki Dariusz Olszewski oznajmił, że współpraca z dyrektorami oraz 

kierownikami jednostek przebiega bardzo dobrze. Jako jeden z istotnym problemów wymienił 

budowę nowej siedziby Starostwa. Powiedział, że jest to potrzebne przede wszystkim dla 

mieszkańców. Nawiązał również do interpelacji radnego Dariusza Kołodziejczyka, zwracając 

uwagę na zły stan podłoża. Zwrócił uwagę, że w takim przypadku należy racjonalnie 

rozdysponować środki, oraz nie zgodził się z przedmówcą w sprawie budynku przy ul. 

Komunardów. W jego opinii nie spełnia on wymagań, może przyczynić się do chwilowego 

polepszenia sytuacji, ale nie rozwiązania problemu.  

 Wicestarosta Dariusz Olszewski jako kolejną kwestię wymienił Wydział Komunikacji. 

System kolejkowy zostanie zmieniony od 1 lipca. Do tej pory możliwe było zapisanie się 

klientów jedynie przez internet. Część stanowisk będzie obsługiwać zapisanych w taki 

sposób, natomiast powstaną również stanowiska dla osób, które przyjdą do urzędu i będą 

chciały zarejestrować samochód tego samego dnia. Podobny system będzie funkcjonował w 

przypadku praw jazdy. W związku z przeniesieniem Wydziału Administracyjnego do siedziby 

przy ul. Komunardów, zwolnione pomieszczenia zostaną wykorzystane dla stanowisk 

Wydziału Komunikacji i Transportu. Stworzone zostanie dodatkowe pomieszczenie dla 

przedsiębiorców. Został unormowany przepis odnośnie możliwości załatwienia maksymalnie 

trzech spraw przez jedną osobę. Wicestarosta serdecznie podziękował dyrektorom  

i kierownikom jednostek, między innymi Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

Małgorzacie Woźnickiej, Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej Annie Bielickiej oraz 

Dyrektor Oświaty Powiatowej w Otwocku Hannie Majewskiej-Smółce. 

 Radny Paweł Walo wypowiedział się krytycznie wobec pracy poprzednich starostów, 

zwracając uwagę na zaniedbanie budynku znajdującego się przy ul. Komunardów. 

 Radny Robert Kosiński poinformował, że wraz z drugim nieetatowym członkiem 

zarządu, radnym Michałem Margielskim zaangażowali się w nadzorowanie odbioru 

inwestycji. Opisał zmiany jakie zostaną wprowadzone do projektów, tak jak w przypadku 

parkingu przy ul. Batorego, gdzie zawnioskowali o utworzenie dodatkowego chodnika, który 

ułatwi dotarcie pieszym do przejścia. Radny Robert Kosiński położył nacisk na pilnowanie 

harmonogramu inwestycji oraz weryfikację błędów. 

 Radny Michał Margielski powiedział, że jego działania opierają się głównie na 

współpracy z etatowymi członkami zarządu, między innymi przez oględziny terenowe, które 

umożliwiają analizę i wprowadzenie zmian w inwestycjach drogowych i budowlanych. 

 Radna Aneta Bartnicka podziękowała za udzielone odpowiedzi. Odwołała się do słów 

radnego Pawła Walo, na temat zarządzania budynkiem przy ul. Komunardów mówiąc, że 

odpowiedzialni za to są również dyrektorzy administracyjni. Radna skierowała do Starosty 

pytanie o zmiany w zarządzie Powiatowego Centrum Zdrowia. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że nie było zmian personalnych. 

 Radny Rafał Majewski zwrócił się do Zarządu z interpelacją w sprawie usytuowania 

sygnalizacji świetlnej z czujnikiem obciążenia wlotu na skrzyżowaniu ul. Wyszyńskiego i ul. 

Miziołka w Karczewie. 

 Starosta Otwocki Tomasz Laskus oznajmił, że wniosek zostanie poddany analizie. 

Wyraził wątpliwość czy sygnalizacja świetlna dodatkowo nie spowolniłaby ruchu. 
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 Radny Mateusz Traczyk powiedział, że często korzysta ze wspomnianego 

skrzyżowania, zwrócił uwagę, że w odległości ok. 500 m, na skrzyżowaniu ul. Wyszyńskiego 

i ul. Bohaterów Westerplatte znajduje się sygnalizacja świetlna. Postawienie drugiej 

sygnalizacji spowodowałoby utrudnienia w ruchu. Jest mieszkańcem osiedla Ługi i nigdy nie 

miał problemu z włączeniem się do ruchu. 

 Radny Rafał Majewski stwierdził, że sygnalizacja świetlna przy ul. Westerplatte jest 

mniej obciążona niż wyjazd z osiedla Ługi. 

Radny Mateusz Traczyk zwrócił uwagę, że ul. Westerplatte jest o wiele bardziej 

obciążona ruchem drogowym niż ul. Miziołka, która przede wszystkim pełni funkcję 

dojazdową do osiedla, oprócz tego mieszkańcy mają również inne wyjazdy. 

Radny Mateusz Rojek zwrócił się z prośbą o zakończenie dyskusji. 

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa poinformowała o złożeniu interpelacji  

w sprawie wykonania audytu projektu inwestycji na drodze 2709W w miejscowości Żanęcin 

w Gminie Wiązowna, pod nazwą „Budowa ciągu pieszo-rowerowego”. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zauważyła, że jest to nieskończona 

inwestycja. Sama również składała interpelację dotyczącą  wykonania nakładki asfaltowej na 

drodze 2709W w miejscowości Żanęcin. 

Starosta Otwocki Tomasz Laskus potwierdził, że jest to inwestycja w trakcie 

realizacji, oraz poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pawła Grzybowskiego  

o udzielenie szerszych wyjaśnień. 

Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski stwierdził, że każdy przypadek zastoju wody jest 

sprawdzany. Poczynione zostały wszystkie działania by usunąć zastoiska wody. 

Radna Bogumiła Więckowska zwróciła się do Przewodniczącej Rady o utrzymywanie 

stałych terminów posiedzeń komisji i sesji. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach powiedziała, że będzie starała się trzymać 

harmonogramu. 

Radny Rafał Majewski poprosił o przekazanie harmonogramu sesji oraz komisji do 

końca roku. 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach odpowiedziała, że radni otrzymali terminarz 

sesji, natomiast komisje odbywają się przed zaplanowaną sesją; w czwartek – Komisja 

Edukacji, Kultury i Sportu; w poniedziałek – Komisja Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa; 

we wtorek – Komisja Budżetowa; w środę – Komisja Gospodarki, Zasobu i Środowiska. 

Harmonogram dotyczy to komisji stałych. 

 

 

Ad. 9  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 1830 Przewodnicząca Rady 

Grażyna Kilbach zamknęła obrady IV sesji VII kadencji Rady Powiatu Otwockiego. 
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